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Rada Gminy Strzyżewice 

Radni IX kadencji -Sesja 

Protokół nr 11/2024 

XI Sesja w dniu 17 grudnia 2024  

Obrady rozpoczęto 17 grudnia 2024 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 14:30 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków.( początkowo 13, w trakcie obrad 1 osoba doszła) 

Obecni: 

1. Patrycja Boryca 

2. Jan Dąbrowski 

3. Krzysztof Dekondy 

4. Grzegorz Dudziak 

5. Grzegorz Jaśkowski 

6. Karolina Kowalik 

7. Łukasz Kowalski 

8. Patryk Kucharczyk 

9. Sławomir Mierzwa 

10. Ewa Pałyska 

11. Agata Przech 

12. Krzysztof Rymarz 

13. Agata Stelmach 

14. Robert Tudrujek 

15. Marek Walasek 

1. Otwarcie obrad. 

Sesję otworzyła i obrady prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Strzyżewice Agata 

Stelmach. Poprosiła Państwa Radnych o uruchomienie stosownej aplikacji na tabletach celem 

potwierdzenia swojej obecności. Poinformowała, że w obradach uczestniczy 13 radnych, co 

stanowi kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał, decyzji i opinii. 

Powitała przybyłych na posiedzenie:Wójta Gminy Strzyżewice -Panią Barbarę Zdybel 

Sekretarza Gminy -Panią Elżbietę Budzyńską, Skarbnika Gminy - Panią Justynę 

Pasierkiewicz, dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych gminy, Państwa 

sołtysów, Panie i Panów radnych oraz Państwa, którzy oglądają dzisiejszą sesję za pomocą 

internetu. 

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca poinformowała, że radni porządek dzisiejszego spotkania otrzymali drogą 

elektroniczną. Zapytała czy ktoś wnosi jakieś uwagi dotyczące proponowanego porządku 

obrad. Uwag nie wniesiono. Prowadząca poprosiła o głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Patrycja Boryca, Krzysztof Dekondy, Grzegorz Jaśkowski, Karolina Kowalik, Łukasz 

Kowalski, Patryk Kucharczyk, Sławomir Mierzwa, Ewa Pałyska, Agata Przech, Krzysztof 

Rymarz, Agata Stelmach, Robert Tudrujek, Marek Walasek 

NIEOBECNI (2) 

Jan Dąbrowski, Grzegorz Dudziak 

 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

 

Protokół z poprzedniej sesji radni również otrzymali drogą elektroniczną. Przewodnicząca 

zapytała: „czy ktoś z Państwa wnosi propozycje zmian co do przedstawionych treści tego 

protokołu”?. Zmian nie przestawiono. Protokół z poprzedniej sesji  został poddany pod 

głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Patrycja Boryca, Krzysztof Dekondy, Grzegorz Jaśkowski, Karolina Kowalik, Patryk 

Kucharczyk, Sławomir Mierzwa, Ewa Pałyska, Agata Przech, Agata Stelmach, Robert 

Tudrujek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Łukasz Kowalski, Krzysztof Rymarz, Marek Walasek 

NIEOBECNI (2) 

Jan Dąbrowski, Grzegorz Dudziak 

 

4. Sprawozdanie z działalności wójta w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza dotyczące 

wykonania uchwał rady. 

Prowadząca obrady Pani Agata Stelmach poprosiła o przedstawienie sprawozdania Panią 

Wójt Barbarę Zdybel. 

 

Pani Wójt poinformowała, że Rada Gminy Strzyżewicewśród wielu uchwał podjęła dwie 

uchwały dotyczące wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego jedno z 

Gminą Głusk, drugie porozumienie z Gminą Niedrzwica w sprawie powierzenia Gminie 

Strzyżewice częściowej realizacji zadania własnego w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w 

wodę. W ślad za podjętymi uchwałami na początku grudnia zostało podpisane porozumienie z 

Gminą Głusk oraz porozumienie z Gminą Niedrzwica Duża dotyczące realizacji zaopatrzenia 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę przez Gminę Strzyżewice. Jeżeli chodzi o teren Gminy 

Głusk to miejscowość Nowiny i realizacja tej usługi będzie polegała na sprzedaży hurtowej 

wody na granicy gmin oraz jeżeli chodzi o Gminę Niedrzwica Duża to jest realizacja dotyczy 

miejscowości Sobieszczany i usługa będzie wykonywana poprzez zawarcie umów z 

odbiorcami. To jest kilka posesji plus odbiorca na MOP Obroki. W celu realizacji zadania 
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związanego z zaopatrzeniem w wodę i odprowadzanie ścieków został przeprowadzony nabór 

na stanowisko kierownika Referatu Gospodarki Komunalnej, bo właśnie ten referat będzie 

wykonywał te zadania. Została już wyłoniona osoba na to stanowisko. Podjęcie pracy i 

podpisanie umową nastąpi w najbliższych dniach, prawdopodobnie w piątek. Jest to Pan 

Sławomir Wraga. Jest to osoba, której zarówno wykształcenie, jak i doświadczenie zawodowe 

pozwala na powierzenie takiego stanowiska. Pan Sławomir Wraga jest absolwentem 

Politechniki Lubelskiej na Wydziale Inżynierii Sanitarnej. Ukończył studia wyższe, 

specjalizacja Wodociągi i kanalizacja. Uzyskał uprawnienia budowlane zarówno do 

Kierowania i nadzorowania, wykonaniem sieci, jak również projektowania. Posiada również 

studia podyplomowe w zakresie technologii energii odnawialnych. Jeżeli chodzi o 

doświadczenie. Posiada doświadczenie w pracy zarówno w jednostkach samorządu 

terytorialnego, jak i w działalności firm wykonawczych właśnie w zakresie związanych z 

wodociągami i kanalizacją. Kolejny temat to przebudowa nawierzchni drogi powiatowej nr 

2277L w Piotrowicach. Ta inwestycja miała być realizowana jeszcze w tym roku. W sierpniu 

bieżącego roku Zarząd Powiatu Lubelskiego podjął decyzję o tym, aby zostałprzeprowadzony 

przetarg, wyłoniony wykonawca i aby odcinek w Piotrowicach o długości jednego kilometra 

ośmiuset metrów został wykonany, czyli aby została przebudowana nawierzchnia. Na tym 

najbardziej zdegradowanym odcinku tej drogi pomiędzy Osmolicami, rondem a 

Strzyżewicami. Prowadzone postępowanie o wyłonienie wykonawcy, jak również inne 

czynności związane z podpisaniem umowy, zakończyły się na początku grudnia. Stąd 

dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych podjął decyzję, aby tej umowy nie podpisywać, gdyż ze 

względu na późną porę jesienną, już prawie zimową i brak stabilnej pogody powodowała, że 

to zadanie mogłoby być niewykonane w tym czasie lub też mogłoby być wykonane z usterką. 

Stąd ta umowa nie została podpisana i to zadanie w tym roku nie będzie wykonane. W  

ubiegłym tygodniu odbyło się spotkanie z nowym dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych z 

Panem Pawłem Pikulą i otrzymaliśmy informację, że zadanie będzie realizowane. Na 

początku roku zostanie ogłoszone nowe postępowanie o wyłonienie wykonawcy właśnie na 

ten odcinek, być może nawet na odcinek nieco dłuższy, ale to jest jeszcze kwestią decyzji 

Zarządu Powiatu, tak aby tą nakładkę, czyli nową nawierzchnię wykonać, o ile to będzie 

możliwe zaraz wiosną w pogodzie sprzyjającej. Rozmawialiśmy również na temat inwestycji 

związanej z przebudową drogi powiatowej Osmolice Nowiny. Tutaj oczywiście Zarząd Dróg 

Powiatowych w Bełżycach oczekuje na informację o przydzielonym dofinansowaniu. Jeżeli 

taka informacja będzie. Będą również uruchamiali postępowanie o wyłonienie wykonawcy na 

to zadanie, tak aby w przyszłym roku zgodnie z planem podjąć realizację tej przebudowy. 

Rozmowy dotyczyły także  mniejszych inwestycji czyli chodnika przy drodze powiatowej 

Żabia Wola w kierunku na Bychawę - na odcinku w Tuszowie i chodnik w Piotrowicach - w 

kierunku remizy strażackiej. Pan dyrektor wyraził tutaj również wolę, aby te inwestycje 

przeprowadzać. Będziemy rozmawiali o tym z Zarządem Powiatu, dlatego, że decyzja jest po 

stronie Zarządu powiatu. Jeżeli będzie decyzja na tak. Czy to w formie takiej, że rzeczywiście 

gmina będzie tym inwestorem, takim zastępczym, czy też podejmie to po prostu Zarząd Dróg 

Powiatowych, wykona dokumentację i przeprowadzi inwestycję, a gmina Strzyżewice będzie 

dofinansowała w postaci dotacji. To jest w tej chwili jeszcze kwestią rozmów i ewentualnie 

decyzji. Kolejna dobra wiadomość dotyczy promesy na działanie inwestycyjne.W listopadzie 

Pani Wójt informowała o tym, iż wygasła Promesana budowę boiska wielofunkcyjnego przy 

szkole w Strzyżewicach Rechcie w ramach programu Polski Ład. Inwestycje strategiczne 

Rządowy Program Inwestycji Strategicznych. Były to środki dla gmin popegeerowskich. Z 

uwagi na to, że promesa wygasła, ponieważ wykonawca nie podpisał umowy. Traciliśmy 

możliwość dofinansowania i realizacji tej inwestycji. Niemniej jednak zwróciliśmy się do 

dysponenta funduszu, czyli do Kancelarii Premiera, o to, aby przywrócić promesę, ponieważ 

działania podejmowane przez gminę były odpowiednie. Natomiast wynik oczywiście był 
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trochę niezależny od nas. Prosiliśmy o przywrócenie promesy. Oczywiście nie mogliśmy 

wnioskować na to samo zadanie z szeregu inwestycji, które byłyby w tej chwili korzystne dla 

nas. Podjęto decyzję, o złożeniu wniosku na wymianę lamp oświetlenia drogowego, gdyż to 

bezpośrednio mogłoby wpłynąć na obniżenie kosztów związanych z wykonywaniem tego 

zadania. 13 grudnia zapadła pozytywna decyzja o przywróceniu tej promesy dla naszej gminy 

i możliwości realizacji zadania związanego z wymianą lamp modernizacji właściwie, bo to 

zadanie troszeczkę będzie szersze niż wymiana lamp. To zadanie będzie polegało na 

wymianie ponad 500 sztuk energooszczędnych opraw oświetleniowych oraz także na 

wymianie 105 zużytych słupów i przebudowie linii napowietrznych liniami kablowymi na 

odcinku ponad 5 kilometrów. Głównie będziemy koncentrować się w inwestycji na wymianie 

opraw przy drodze powiatowej i drodze wojewódzkiej, dlatego, że środki, które tutaj mamy 

do zagospodarowania, one nie byłyby wystarczające, aby wymienić oprawy na terenie całej 

gminy. Także tutaj będziemy się głównie na tych odcinkach, na tych drogach. Obszar tej 

inwestycji będzie dotyczył drogi powiatowej i drogi wojewódzkiej, drogi powiatowej 

pomiędzy Polanówką a Kiełczewicami Górnymi oraz drogi wojewódzkiej od Kajetanówki do 

Pawłowa. Wymiana nie energooszczędnych lamp plus wymiana słupów. Te odcinki, które są 

przyjęte do wymiany. Jeżeli chodzi o słupy będzie to odcinek od Osmolic Ronda do 

Piotrowic, bo to są już bardzo zdegradowane słupy. Nie były one zakupione jako nowe, tylko 

gmina otrzymała je od zakładów energetycznych wysiłkiem poprzednich władz. Stąd ich czas. 

życia tutaj nie jest, nie może być tak długi jak przy nowych słupach. I tutaj ten odcinek byłby 

przebudowany. Drugi odcinek, który byłby kompleksowo przebudowany, jest to odcinek w 

Strzyżewicach. Króciutki. Co prawda tutaj od drogi skręt na Zakrzówek plus powiedzmy 

centrum Strzyżewic i ostatni odcinek do kompleksowej przebudowy to Kiełczewice Górne od 

granicy z gminą pod kościół w Kiełczewicach Maryjskich. W pozostałym zakresie byłyby to 

wymiana lamp. Jeżeli chodzi o czas realizacji tej inwestycji, to jest 12 miesięcy od chwili 

rozpoczęcia działania inwestycyjnego. 

Przewodnicząca Rady podziękowała Pani Wójt za przedstawienie sprawozdania. Powitała 

przybyłego w między czasie Radnego rady Powiatu- Pana Krzysztofa Chmielika i przeszła do 

realizacji kolejnego punktu powiedzenia. 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2025-2040: 

a) odczytanie projektu uchwały, 

 

 

Pani Agata Stelmach poprosiła o zabranie głosu Skarbnik Gminy – Panią Justynę 

Pasierkiewicz. 

Pani Skarbnik przedstawiła, że wieloletnia Prognoza Finansowa Została sporządzona na 

podstawie podjętej uchwały budżetowej na 20205 rok, która będzie dzisiaj podejmowana na 

podstawie planowanych wartości w zakresie dochodów i wydatków na koniec trzeciego 

kwartału 2024 roku oraz danych sprawozdawczych z wykonania budżetu Gminy Strzyżewice 

za lata poprzednie oraz wytycznych Ministerstwa Finansów dotyczących stosowania 

jednolitych wskaźników makroekonomicznych, które są podstawą do szacowania właśnie 

dochodów w zakresie dochodów, jak i wydatków na lata przyszłe. I tak wieloletnia Prognoza 

Finansowa została sporządzona, czyli załącznik nr 1 została sporządzona na okres, na który 

zostały zaciągnięte zobowiązania oraz na który planuje się zaciągnąć zobowiązania i na dzień 

podjęcia dzisiejszej uchwały spłatę zobowiązań przewiduje się do roku 2040. I na taki okres 

wieloletnia prognoza została sporządzona w zakresie danych roku 2025, to oczywiście 



5 

 

przyjęto wartości wynikające z uchwały budżetowej na ten rok. Natomiast lata 2026 - 2040, 

czyli przyjęte wartości w tych latach, zarówno po stronie dochodów, jak i wydatków, zostały 

zaplanowane w oparciu o wskaźniki, dynamikę średniorocznej inflacji, dynamikę realnej 

kwoty PKB oraz dynamikę realnej kwoty wynagrodzeń brutto w gospodarce narodowej. 

Również załącznik nr 1 określa przychody i rozchody. Przychody na 2025 rok zostały 

zaplanowane w kwocie 4 966 170 zł. W tej kwocie zawierają się kredyt 4,5 miliona oraz. 

Przychody w kwocie 466 170zł. Są to środki, które wpłynęły jako dochody w roku 2024, a 

przechodzą do wykorzystania na rok 2025. Częścią również Wieloletniej Prognozy 

Finansowej jest wykaz przedsięwzięć, jakie będą realizowane. Załącznik nr 2. Wykaz 

przedsięwzięć obejmuje te zadania, które wykraczają poza rok budżetowy, czyli rok 2025 i 

tutaj z podziałem na przedsięwzięcia bieżące oraz majątkowe oraz przedsięwzięcia związane 

z udziałem realizowane z udziałem środków z budżetu Unii Europejskiej. I tutaj większość to 

są właśnie takie przedsięwzięcia, zarówno w zakresie wydatków bieżących. Są to projekty 

realizowane w naszych jednostkach oświatowych, czyli wdrożenie programów rozwojowych 

w placówkach oświatowych, dodatkowe zajęcia z języka angielskiego, rozwój oddziałów 

przedszkolnych. Te projekty będą realizowane do roku 2026, a do roku 2026 również będzie 

realizowany projekt informatyczny cyberbezpieczny, samorząd, projekty oraz rozwój usług 

elektronicznych. Natomiast są też trzy projekty realizowane przez Ośrodek Pomocy 

Społecznej. To jest współpraca na rzecz aktywnego włączenia społeczno zawodowego na 

obszarze gminy Niemce i Strzyżewice, Centrum Usług Społecznych w gminie Strzyżewice 

oraz przepis na opiekę, usługi społeczne dla osób potrzebujących wsparcia. I przedsięwzięcia 

takie pozostałe to są. Audyt wewnętrzny. Monitoring składowiska odpadów komunalnych w 

miejscowości Iżyce, usługa wsparcia procesu zarządzania energią i zakupu grupowego energii 

elektrycznej oraz jako przedsięwzięcie majątkowe została zaplanowana na trzy lata dotacja 

dla Powiatu Lubelskiego na rozbudowę drogi powiatowej Nowiny - Osmolice. Jeżeli chodzi o 

kwotę długu na koniec 2025 wyniesie ona 27090000 zł i wskaźnik tej kwoty długu, czyli 

stosunek kwoty długu do dochodów na dzień podejmowania uchwały tej wyniesie 62 92%. 

 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie o projekcie uchwały o 

wieloletniej prognozie finansowej. 

 

Przewodnicząca Agata Stelmach odczytała  uzasadnienie opinii RIO. 

 

Skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie został upoważniony 

przepisami artykułu. 13 pkt 12 ustawy z dnia 7 października 1992 roku o regionalnych izbach 

obrachunkowych do wydawania opinii między innymi o przedkładanych przez organy 

wykonawcze jednostek samorządu terytorialnego projektach uchwał o wieloletniej prognozie 

Finansowej. Projekt uchwały Rady Gminy Strzyżewice w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2025 2040 wraz z objaśnieniami wpłynął do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Lublinie 18 listopada 2024 roku. Elektronicznie. Projekt obejmuje 

prognozę kwoty długu na lata 2025 2040, co przedstawia załącznik nr 1 oraz wykaz 

przedsięwzięć. Załącznik nr 2. Skład Orzekający dokonał analizy przedłożonego projektu 

projektu uchwały, biorąc pod uwagę jego zasadność z przepisami prawa, w tym szczególnie z 

przepisami ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych na podstawie analizy 

danych wykazanych w projekcie uchwały. Skład Orzekający stwierdza, że w latach objętych 

Wieloletnią Prognozą Finansową 2025 2040 zostanie zachowana relacja, o której mowa w 

artykule 242 ustawy o finansach publicznych, a także po uwzględnieniu zmian 

wprowadzonych innymi aktualnie obowiązującymi ustawami. Gmina nie przekroczy 

dopuszczalnych prawem wskaźników spłat zaciągniętych zobowiązań, określonych 

przepisami art. 243, 244 o finansach publicznych, również po uwzględnieniu zmian 
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wprowadzonych innymi, aktualnie obowiązującymi ustawami. Według dostępnych na dzień 

wydania opinii danych, różnica między planowanym wskaźnikiem zadłużenia a wskaźnikiem 

dopuszczalnym wynosi. W prognozowanym okresie od 1,85 w 2031 31 roku do 7,73. Do 

2025 roku obliczone w oparciu o plan trzeciego kwartału poprzedzającego pierwszy rok 

prognozy punktu procentowego. Projekt Wieloletniej prognozy finansowej w zakresie 

wielkości przyjętych dla roku 2025 jest realistyczny i zgodny z projektem uchwały 

budżetowej na ten rok. Sąd Orzekający postanowił pozytywnie zaopiniować projekt uchwały 

w sprawie wieloletniej prognozy Finansowej. Od niniejszej uchwały przysługuje odwołanie 

do Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie w 14 dni od dnia jej doręczenia. 

Podpisała przewodnicząca Składu Orzekającego Joanna Janik. 

 

c) odczytanie opinii Komisji Budżetu i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Rady Gminy 

Strzyżewice 

 

Przewodnicząca Komisji odczytała opinię informując, że w dniu 10 grudnia Bieżącego roku 

obradowała Komisja Budżetu i Rozwoju Społeczno Gospodarczego Rady Gminy 

Strzyżewice. W posiedzeniu uczestniczyło 10 radnych i Komisja pozytywnie opiniuje projekt 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Strzyżewice na lata 2025-2040. 

Wynik głosowania. Za 10 głosów. Przeciw 0. Wstrzymało się 0. 

 

d) dyskusja 

 

W punkcie tym nie było osób chętnych do zabrania głosu. 

 

e) głosowanie 

 

Przewodnicząca Rady poddała uchwałę pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

głosowanie.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Patrycja Boryca, Krzysztof Dekondy, Grzegorz Jaśkowski, Karolina Kowalik, Łukasz 

Kowalski, Patryk Kucharczyk, Sławomir Mierzwa, Ewa Pałyska, Agata Przech, Krzysztof 

Rymarz, Agata Stelmach, Robert Tudrujek, Marek Walasek 

NIEOBECNI (2) 

Jan Dąbrowski, Grzegorz Dudziak 

 

6. Podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2025 r. 

 W tym punkcie ponownie głos zabrała Pani Skarbnik. 

 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej, 

W tym punkcie ponownie głos zabrała Pani Skarbnik. 

Przedstawiła , jak przedstawia się liczbowo budżet. Więc jeżeli chodzi o dochody ogółem, to 
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na 2025 rok zostały one zaplanowane w kwocie 64 400 557,79 zł ,z czego dochody bieżące to 

kwota 54 135 418,53 zł oraz dochody majątkowe kwota 10 265 139,26 zł Jeżeli chodzi o 

strukturę dochodów bieżących, to największą część stanowią dochody własne. To jest kwota 

ponad 30 501 000 zł, w tym największą część w strukturze dochodów własnych stanowią 

udziały gminy w podatku PIT oraz CIT. Jest to kwota ponad 20 mln 756 tys. Następnie 

wpływy z podatków i opłat lokalnych, które pobiera gmina. Jest to kwota 7 370 600 zł. 

Oczywiście największą pozycję tutaj stanowi podatek od nieruchomości kwota 3 450 000, 

podatek rolny 1 405 000 oraz opłata za gospodarowanie odpadami 1 900 000. Pozostałe 

dochody własne to wpływy z tytułu podatków i opłat, które pobierane są przez urzędy 

skarbowe, a wpływają do budżetu gminy. Dochody z majątku oraz pozostałe dochody, w 

których tutaj zostały zaplanowane. Po raz pierwszy w budżecie dochody wpływy z tytułu 

opłat za wodę i ścieki w kwocie 1 500 000 złotych. Drugą pozycją, jeżeli chodzi o dochody 

bieżące, to są subwencje i na 2025 rok, zgodnie z pismem Ministerstwa Finansów, zostały 

przyznane dla gminy subwencja ogólna w kwocie 11 285 371,13 zł oraz subwencja w postaci 

środków na uzupełnienie dochodów. To jest kwota 1 267 62527 zł. Następną pozycję 

stanowią dotacje celowe i środki z budżetu państwa na zadania własne.Dotacje również na 

zadania własne i zlecone i tutaj kwota ogółem 5 472 822,60 zł, z czego 4 759 298 zł są to 

dotacje na zadania zlecone. Dużą pozycję wśród dochodów na 2025 rok, a wiąże się to z dużą 

ilością projektów, które gmina realizuje w roku 2025. Są to środki z budżetu Unii 

Europejskiej na wydatki bieżące realizowane w ramach tych projektów. To jest kwota ponad 

5 608 000 800 i dochody majątkowe to tak jak mówiłam kwota ponad 10 265 000 zł. Z czego 

to są środki na zadania inwestycyjne? Tutaj jeszcze w 2025 roku otrzymaliśmy środki z 

Polskiego Ładu, to jest ogólnie kwota 3 8570 68,29 zł. Jest to kontynuacja zadania z roku 

2024, przebudowa dróg gminnych oraz środki z Polskiego Ładu w kwocie 140 429 zł na 

odnowienie cmentarzy z I wojny światowej oraz pozostała kwota, czyli 6 407 770,97 zł. To są 

również środki z budżetu Unii Europejskiej na projekty, na zadania majątkowe. Jeżeli chodzi 

o wydatki, to wydatki ogółem to jest kwota 67 736 727,79 zł., z czego wydatki bieżące to 51 

570 554,06 zł oraz wydatki majątkowe 16,166173,73 zł . Jeżeli chodzi o wydatki bieżące, to 

w strukturze wydatków bieżących największą część stanowią wydatki na wynagrodzenia i 

pochodne. To jest kwota ponad 24 000 478 zł. Ponad 1200 9 000 zł to są wydatki pozostałe na 

zadania statutowe, czyli związane z utrzymaniem jednostek urzędu i inne zadania własne, 

które realizuje gmina. Kwota 1879 650 zł. To są dotacje bieżące. Kwota 5.646.600 zł. to są 

świadczenia na rzecz osób fizycznych 1 601 000 to jest kwota przeznaczona na obsługę 

długu. Ponad 5956 000 zł. to są wydatki bieżące związane z projektami realizowanymi z 

dofinansowaniem z budżetu Unii Europejskiej. W strukturze wydatków majątkowych, które 

są wyszczególnione w załączniku nr 5 do uchwały budżetowej, to jest wykaz wydatków 

majątkowych. Tutaj jest z tych wydatków majątkowych 1 658 363 029 zł. To są dotacje na 

zadania majątkowe, które gmina przekaże dla powiatu lubelskiego i to jest na wykonanie 

dokumentacji na budowę drogi dla pieszych i rowerów w ciągu drogi powiatowej w 

miejscowości  Krebsówka, Osmolice. Pierwsza rata na przebudowę drogi powiatowej Nowiny 

Osmolice 1 500 000 zł i druga rata na przebudowę ciągu komunikacyjnego obejmującego 

drogi powiatowe na terenie gmin Bychawa, Jabłonna i Strzyżewice. Pozostałe to są wydatki 

własne w zakresie inwestycji, inwestycji i wydatki realizowane z udziałem środków z budżetu 

Unii Europejskiej. Inwestycyjne to jest kwota ponad 7 792 000, jeżeli chodzi o podział 

wydatków, to największą część wśród wydatków ogółem stanowią wydatki na oświatę. Czyli 

z tej kwoty ponad 27 109 787,46 zł. To są wydatki na oświatę, potem wydatki związane z 

utrzymaniem dróg gminnych, z inwestycjami na drogach gminnych oraz ogółem wydatki 

związane z transportem, przystankami. To jest kwota ponad 7 000 996 zł i to jest 11 81% 

wydatków i pozostałe wydatki. 10 47% wydatków to są wydatki związane z gospodarką 

komunalną i ochroną środowiska. W budżecie na 2025 rok został zaplanowany deficyt w 
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kwocie 3 336 170 zł. I ten deficyt jest pokryty zaciągniętym kredytem i zaciągniętym 

kredytem i kredytem w kwocie 2 870 000 zł i środkami, które przeszły z roku 2024 w kwocie 

466 170 zł. Środki, które wpłynęły na realizację projektu Cyberbezpieczny samorząd. Łącznie 

przychody w budżecie na 2025 rok to kwota 4 966 170 zł. Natomiast rozchody to jest kwota 

1 630 000 zł, z czego 600 000 to jest spłata wcześniej zaciągniętych obligacji, a pozostała 

kwota, czyli 1 030 000 to są spłaty kredytów i pożyczek wcześniej zaciągniętych. W budżecie 

również zgodnie z ustawą o finansach publicznych zostały zaplanowane rezerwy. Jest to 

rezerwa ogólna w kwocie 298 754,52 zł  Obligatoryjna rezerwa na zarządzanie kryzysowe. 

Kwota 128.000 i rezerwa celowa na zadania w oświacie kwota 350.000. Załącznik nr 4 do 

budżetu To jest wykaz kwot dotacji udzielanych z budżetu gminy. Ogółem te dotacje, 

zarówno majątkowe jak i bieżące na 2025 rok to kwota 3 517 813,29 zł .Załącznik nr 5. Tak 

jak mówiłam, to jest wykaz zadań majątkowych. Załącznik nr 6 Wykaz zadań realizowanych 

z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej. Ogółem na te zadania 

związane z projektami została przeznaczona kwota 13 748 902,96 zł. , z czego 

dofinansowanie ze środków unijnych to jest kwota ponad 12 171 000, kwota ponad 310 zł to 

jest dofinansowanie z budżetu państwa, a pozostała, czyli 1 266, 566,05zł. To są środki 

własne budżetu gminy. Załącznik nr 7 stanowi plan dochodów, rachunków jednostek 

budżetowych prowadzących działalność określoną w ustawie Prawo oświatowe i łącznie plan 

dochodów i wydatków wynosi 703 212 zł. Załącznik nr 8 Jest to załącznik obrazujący 

wydatki w zakresie funduszu sołeckiego. Ogółem fundusz sołecki na 2025 rok został 

zaplanowany na kwotę 533 815,46 zł. 

 

 

b) opinia w sprawie projektu budżetu przedstawiona przez Przewodniczącego Komisji 

Budżetu i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Rady Gminy Strzyżewice, 

 

Przewodnicząca Komisji Ewa Pałyska przedstawiła opinię Komisji Budżetu i Rozwoju 

Społeczno Gospodarczego Rady Gminy Strzyżewice z dnia 10 grudnia 2024 roku. Komisja 

pozytywnie opiniuje projekt budżetu gminy na 2025 rok. Wynik głosowania. Za 10. Przeciw 

0. Wstrzymało się 0. 

 

c) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie o projekcie uchwały 

budżetowej, 

 

 Przewodnicząca Rady Gminy odczytała opinię RIO: „Uchwała Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie w sprawie opinii o przedłożonym projekcie 

uchwały budżetowej Gminy Strzyżewice na 2025 rok. Opiniuje pozytywnie przedłożony 

projekt uchwały budżetowej Gminy Strzyżewice na rok 2025. Uzasadnienie. Skład 

Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie został upoważniony Na podstawie 

art. 3 ustęp 3 ustawy z dnia 7 października 1992 roku o regionalnych izbach obrachunkowych 

do wydawania opinii, między innymi o przedkładanych przez organy wykonawcze jednostek 

samorządu terytorialnego projektach uchwał budżetowych. Projekt uchwały budżetowej 

Gminy Strzyżewice na 2025 rok wraz z uzasadnieniem wpłynął do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Lublinie 18 listopada 2024 roku. Skład Orzekający dokonał analizy 

przedłożonego projektu, biorąc pod uwagę jego zgodność z prawem, w szczególności z 

ustawą z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych. Skład orzekający zapoznał się 

też z oceną projektu dokonaną przez Wydział Informacji, Analiz i Szkoleń Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. Projekt budżetu określa dochody ogółem w kwocie 64 400 557 zł 79 groszy, 
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w tym dochody bieżące 54 135 000 418 zł. 53 grosze. Wydatki ogółem w kwocie 67 736 727 

zł 79 zł, w tym wydatki bieżące 51 571 554 zł sześć groszy oraz przychody w kwocie 4 966 

170 zł i rozchody w kwocie 1 630 000 zł. W wyniku dokonanej analizy skład Orzekający 

stwierdza, że projekt uchwały budżetowej zawiera wszystkie niezbędne do oceny informacje 

oraz wymaganą przez ustawę o finansach publicznych szczegółowość.Skład Orzekający nie 

dopatrzył się w przedłożonym projekcie uchwały budżetowej na 2025 rok naruszenia 

przepisów prawa, w tym ustawy o finansach publicznych. Z tych powodów faktycznych i 

prawnych skład orzekający postanowił zaopiniować pozytywnie projekt uchwały budżetowej 

Gminy Strzyżewice na 2025 rok. Opinia niniejsza nie uwzględnia oceny celowości 

planowanych na 2025 rok kwot wydatków bieżących i majątkowych oraz planowanych do 

zaciągnięcia kredytów, pożyczek i innych zobowiązań. Analiza i ocena celowości wszystkich 

zawartych w projekcie uchwały budżetowej postanowień należy do Rady Gminy Strzyżewice 

i jej Komisji. Od niniejszej uchwały przysługuje odwołanie do Kolegium Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Lublinie w terminie 14 dni od dnia jej doręczenia podpisała 

przewodnicząca Składu Orzekającego Joanna Janik.  

 

 

d) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o możliwości sfinansowania deficytu 

przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej Gminy Strzyżewice na 2025 r. 

 

Przewodnicząca Rady powiedziała: „Szanowni Państwo, pozwolę sobie jeszcze teraz 

odczytać opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o możliwości sfinansowania deficytu 

przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej Gminy Strzyżewice na 2025 rok w kwocie 

3 336 170 70 zł. Przedstawiona możliwość finansowania kredytu została zaopiniowana 

pozytywnie. Uzasadnienie. Projekt uchwały budżetowej Gminy Strzyżewice na 2025 rok 

wpłynął do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie w dniu 18 listopada 2024 roku. Wójt 

Gminy Strzyżewice przedstawił projekt budżetu deficytowego. Suma planowanych dochodów 

jest mniejsza od planowanych wydatków o 3 336 170 zł. Zaplanowano także spłatę rat 

kredytów i pożyczek oraz wykup innych papierów wartościowych w łącznej kwocie 1 630 

000 zł. Wskazanymi w uchwale budżetowej źródłami przychodów równoważących budżet są 

przychody pochodzące z planowanych, planowanych do zaciągnięcia kredytów i pożyczek, 

które zaplanowane  zostały w załączniku nr 3 do uchwały budżetowej w kwocie 4 500 000 zł. 

oraz przychody z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, 

wynikających z rozliczenia środków Unii Europejskiej i dotacji na realizację programu, 

projektu lub zadania finansowanego z udziałem tych środków, które w załączniku nr 3 

zaplanowane zostały w kwocie 466 170 zł. Wskazane źródła przychodów mogą finansować 

deficyt budżetu jednostki samorządu terytorialnego zgodnie z artykułem 217 ustęp 2. Punkt 

drugi. Punkt trzeci i punkt 8 ustawy o finansach publicznych. Przychody te w dniu 

opiniowania zapewniają możliwość sfinansowania planowanego deficytu. Z danych 

zawartych w projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej, przedłożonej 

wraz z projektem uchwały budżetowej wynika, że zaciągnięcie w roku 2025 większych kwot 

kredytów i pożyczek niż spłata wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu kredytów, 

pożyczek oraz emisji obligacji, spowoduje wzrost zadłużenia gminy do kwoty 27090000 na 

koniec tego roku. Biorąc jednak pod uwagę kwotę planowanych na 2025 rok dochodów i 

wydatków budżetu oraz przychodów i rozchodów, a także zadłużenie gminy deficyt w kwocie 

3 336 170 zł. Nie stanowi istotnego zagrożenia dla kondycji finansowej gminy w tym roku. 

Od niniejszej uchwały przysługuje odwołanie do Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Lublinie w terminie 14 dni od dnia jej doręczenia. Przewodnicząca Składu Orzekającego. 

Joanna Janik.” 
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e) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 

 

Głos zabrała Radna Ewa Pałyska mówiąc: „ Pani Wójt. Szanowni Państwo, budżet gminy dla 

mnie przynajmniej to nie tylko liczby i zestawienia. To przede wszystkim fundament 

funkcjonowania naszej wspólnoty. Plan realizacji naszych celów i odpowiedzi na potrzeby 

mieszkańców oraz wyzwania związane z bieżącą sytuacją ekonomiczną. Pracując w Komisji 

Budżetu wiem jaki to trudny proces. Z tego miejsca chciałabym serdecznie podziękować Pani 

Wójt, ale przede wszystkim Pani Skarbnik za ogromny wkład w przygotowanie budżetu na 

2021 rok, za cierpliwość i gotowość odpowiadania na nasze pytania i wątpliwości. Pani praca 

jest dla nas olbrzymim wsparciem, dla naszej Gminy i jej mieszkańców. Bardzo serdecznie 

dziękuję.” 

Jako kolejny głos zabrał Pan Radny Marek Walasek. Prosił o doprecyzowanie kwestii 

związanych z wodociągami i kanalizacją. Poprosił o doprecyzowanie zadania : przebudowa 

ujęcia wody w Żabiej Woli.  Co w ramach tego zadania jest planowane? Poprawa gospodarki 

wodnej na terenie gminy Strzyżewice. Wartość tego zadania to 1 400 000 ,00 zł .Budowa 

sieci wodociągowych na terenie gminy Strzyżewice 100 000 zł. Pan Radny poprosił o 

dokładniejsze omówienie powyższym zagadnień. 

 

Pani Wójt odpowiedziała, że wszystkie pytania dotyczą gospodarki wodno-ściekowej na 

terenie gminy i jest to jedno z poważniejszych zadań. Jest konieczność rozwoju sieci 

wodociągowej, również kanalizacyjnej, ale w pierwszym rzędzie sieci wodociągowych jako 

podstawa funkcjonowania czy mieszkania przy danym terenie.  Na zadaniu budowa sieci 

wodociągowych na terenie gminy Strzyżewice środki 100 000 zł to środki wydawane są na 

przygotowanie dokumentacji. Czasami na realizację krótkich odcinków. Są to typowe 

potrzeby uzbrojenia działek, na których powstały już domy. Te środki mają służyć właśnie 

realizacji takich potrzeb. Wnioski dotyczące zabezpieczenia doprowadzenia sieci 

wodociągowych spływają bardzo często w ostatnim czasie i to zadanie jest realizowane. 

Realizacja odbywa się w dwojaki sposób. Pierwszy sposób to przygotowanie dokumentacji i 

realizacja przez gminę. Drugi natomiast to wybudowanie przez zainteresowane osoby, 

właścicieli działek takiej sieci a następnie odkupienie tej sieci przez gminę. Przy realizacji 

poprzez gminę, czasami jest to dłuższy proces, stąd zainteresowane osoby inwestują własne 

pieniądze w wybudowanie sieci, przygotowanie dokumentacji, a potem rozliczają, 

odsprzedają te sieci gminie, co jest oczywiście zgodne z przepisami prawa. Jeżeli chodzi o 

punkt” Poprawa gospodarki wodnej na terenie gminy Strzyżewice.” Jest to wniosek złożony 

do Urzędu Marszałkowskiego w ramach pozyskania funduszy ze środków Unii Europejskiej 

na modernizację ujęcia wody w Pszczelej Woli oraz na przebudowę sieci wodociągowej w 

Polanówce. Sieci wodociągowej, która jest azbestowa. To jest odcinek 900 metrów. Dotyczy 

to odcinka najbliżej drogi powiatowej. Od dłuższego czasu mieszkańcy Polanówki 

wnioskowali o przebudowę, wymianę tych sieci na sieci PE. Została przygotowana 

dokumentacja i został złożony stosowny wniosek w ramach tego zadania. Wniosek jest 

obecnie rozpatrywany. Czy otrzymamy dofinansowanie i czy zadanie będzie realizowane, to 

jest kwestia  miesiąca, może dwóch. Zależy to od czasu oceny wniosków. Jeśli chodzi o punkt 

„przebudowa ujęcia wody w Żabiej Woli. Ujęcie wody w Żabiej Woli zostało wybudowane w 

ubiegłym roku i nie jest włączone w tej chwili jeszcze do sieci z uwagi na to, iż firma 

eksploatator sieci wodociągowej przedstawiał wyniki badań, z których wynikało, że są 

nadmierne ilości manganu w wodzie. Wykonaliśmy własne badania i okazuje się, że poziom 

jest znikomy. No na pewno trzeba te badania będzie jeszcze powtórzyć. Jeżeliby się okaże 
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rzeczywiście, że ten mangan rzeczywiście tam występuje, to te środki, które są zabezpieczone 

będą wykorzystane aby odpowiednie urządzenie do uzdatniania wody mogło się pojawić. 

Miejmy nadzieję, że ta realizacja nie będzie konieczna. Pierwsze próby włączenia do sieci 

zostaną poczynione wiosną.  

Radny Marek Walasek podziękował za udzielenie odpowiedzi i poinformował, że trzyma 

kciuki za powodzenie realizacji tej inwestycji, gdyż uważa, że jest ona bardzo istotna. 

 

Jako kolejna głos zabrała Pani Radna Agata Przech mówiąc: Pani przewodnicząca, Pani Wójt, 

szanowni Państwo, budżet na 2025 rok mamy bardzo ambitny, jak co roku zresztą. Zawsze 

udaje nam się jakoś Zrealizować te plany. Mam nadzieję, że teraz też tak będzie. Mnie 

szczególnie cieszy to, że w tym budżecie znalazły się pieniądze dla Piotrowic. Znalazły się 

pieniądze na poprawę warunków działalności kulturalnej w Centrum Kultury i Promocji w 

Piotrowicach. Jak wiemy, w tym miejscu spotykają się dzieci nie tylko z Piotrowic, ale z całej 

naszej gminy. Dlatego bardzo ważne jest, żeby miejsce, w którym dzieci się spotykały, było 

bezpieczne i zapewniały, zapewniało im dobre warunki. Znalazły się także pieniądze i co 

bardzo mnie cieszy na. Rozwój. Na. Na zmianę. Na zmianę zagospodarowania terenu wokół 

zalewu w Piotrowicach. Wielokrotnie mieszkańcy mnie pytali, Mówili o tym, że przydałoby 

się tutaj coś zmienić, coś zrobić, żeby to jakoś fajniej wyglądało. Dlatego trzymam kciuki, że 

ta inwestycja się powiedzie i to miejsce się bardzo zmieni, zyska na atrakcyjności. Mamy też 

pieniądze na plan, na zrobienie planu na rewitalizację parku. O tym też wielokrotnie 

słyszałam na spotkaniach sołeckich, że coś przydałoby się w tym parku zmienić, że on jest 

nieatrakcyjny, że to, że my robimy jakieś prace porządkowe co roku, to jest za mało. Także to 

są takie pozytywne rzeczy i trzymam kciuki, żeby wszystkie plany się powiodły i zarówno dla 

Piotrowic, jak i dla całej gminy. Dziękuję.” 

 

Pan radny Krzysztof Rymarz zapytał na co składa się w wydatkach kwota 16 165 173,73 zł. 

Inwestycje i zakupy inwestycyjne w tym wydatki na programy finansowane z udziałem 

środków, o których mowa w artykule 5 ustęp 1, punkt 2 i 3 w wysokości 7 792 512 zł. Co 

ogólnie ten ustęp zawiera?  

 

Odpowiedzi udzieliła Pani Skarbnik Justyna Pasierkiewicz informując, że zadania, które są 

realizowane z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej to te zawarte w  

załączniku nr 6.  

 

W załączniku nr 6 wymienione są projekty, które będą realizowane z podziałem na wydatki 

bieżące i majątkowe. W wydatkach majątkowych na kwotę ponad 7 792 000 zł mamy właśnie 

te projekty. Projekty Jak: poprawa gospodarki wodnej na terenie gminy Strzyżewice, rozwój 

usług elektronicznych oraz wzmocnienie stopnia cyfryzacji urzędów w gminach regionu 

lubelskiego. Cyberbezpieczny samorząd to 2 projekty informatyczne. Wydatki majątkowe w 

ramach projektu Wdrożenie programów rozwojowych placówek oświatowych w Gminie 

Strzyżewice ,Budowa zbiornika retencyjnego w miejscowości Piotrowice i budowa zbiornika 

retencyjnego w miejscowości Osmolice Pierwsze i podniesienie atrakcyjności turystycznej 

doliny rzeki Bystrzycy w gminie Strzyżewice oraz poprawa warunków prowadzenia 

działalności kulturalnej Centrum Kultury i Promocji Gminy Strzyżewice w Piotrowicach. 

Właśnie te projekty na tę kwotę się składają. 

Radny Rymarz podziękowała za odpowiedź i zadał kolejne pytanie :”Czy w zmianach w 

planie zagospodarowania przestrzennego działka, która jest za szkołą w Rechcie, czy tam 

planowaliśmy jakieś zmiany, czy zostały to złożone? 

 

Pani Wójt poinformowała, że odpowiedzi udzieli na najbliższej sesji. 
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Pan Radny Rymarz podziękował za odpowiedzi i poinformował, że również trzyma kciuki za 

ten budżet. 

Prowadząca obrady zapytała czy ktoś chciałby zabrać jeszcze głos?. W związku z brakiem 

chętnych  poprosiła o ponowne potwierdzenie swojej obecności na dzisiejszej sesji, aby każdy 

z obecnych mógł wziąć udział w głosowaniu. Poinformowała, iż na chwilę obecną w sesji 

uczestniczy 14 radnych i Przeszłą do głosowania nad projektem uchwały budżetowej.  

 

f) głosowanie nad uchwałą budżetową. 

 

Głosowano w sprawie: 

głosowanie nad uchwałą budżetową..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patrycja Boryca, Krzysztof Dekondy, Grzegorz Dudziak, Grzegorz Jaśkowski, Karolina 

Kowalik, Łukasz Kowalski, Patryk Kucharczyk, Sławomir Mierzwa, Ewa Pałyska, Agata 

Przech, Krzysztof Rymarz, Agata Stelmach, Robert Tudrujek, Marek Walasek 

NIEOBECNI (1) 

Jan Dąbrowski 

 

Przewodnicząca poinformowała, że uchwała została przyjęta jednogłośnie 14 głosami „za”. 

 

Głos zabrała Pani Wójt mówiąc: „Szanowni Państwo Radni, bardzo serdecznie dziękuję za 

przyjęcie i to jednogłośnie uchwały budżetowej na rok 2025. To najważniejszy dokument w 

funkcjonowaniu gminy, dlatego, że nie sposób działać bez uchwały budżetowej. Przyjęcie 

dzisiaj tego dokumentu gwarantuje, że z dniem 1 stycznia funkcjonowanie wszystkich 

obszarów i wykonywania nałożonych i ustawami, ale też założeniami naszej polityki rozwoju 

zadań będzie prawidłowe i będzie możliwe. Czyli mówiąc wprost: zarówno będzie działała 

administracja, jak i nasze wszystkie jednostki i oświatowe, i jednostki kultury i opieka 

społeczna, ale też będzie mogło będzie mógł funkcjonować autobus czy kursować autobus. 

Będą realizowane te zadania, które jako zadania bieżące, na które często nie zwracamy uwagi, 

a one są bardzo ważne dla funkcjonowania gminy. Chociażby zimowe utrzymanie dróg czy 

też całoroczne utrzymanie dróg, jak zadania związane z oświetleniem, które zwiększają 

bezpieczeństwo, także dostarczanie wody, odprowadzanie ścieków i szereg innych zadań. 

Dowożenie dzieci, działanie stołówek. Wszystkie te zadania i te, na które są ogromne miliony 

przeznaczone, ale te również mniejsze, chociażby współpraca z organizacjami 

pozarządowymi czy też wykonywanie zadań związanych z opieką nad zwierzętami 

bezdomnymi. Te wszystkie zadania są możliwe dzięki temu, że uchwała budżetowa budżet na 

2025 rok został przyjęty. Chciałabym również podkreślić, że jest to mimo tych trudnych 

czasów, bo to są w jakiś sposób czasy kryzysu. Wiemy o tym z różnych powodów, również ze 

względu na niepewną sytuację międzynarodową. Chciałabym podkreślić, że jest to dobry 

budżet. Dobry budżet, dlatego, że zarówno dochody, jak i wydatki są zaplanowane realnie, a 

dodatkowo są one najwyższe, jakie w ostatniej historii mieliśmy. To są naprawdę potężne już 

kwoty. Kwota wydatków założona w wysokości ponad 67 milionów złotych. Jest to bardzo 

duża wartość, jeżeli mówimy o wielkości naszej gminy. 

Chciałabym również powiedzieć, że oczywiście, jak corocznie te wydatki bieżące stanowią 

główny procent. Mimo wszystko od kilku lat udaje nam się utrzymać również niezły poziom, 



13 

 

jeżeli chodzi o wydatki majątkowe. To wskazuje na to, że nadal inwestujemy, aby gmina 

mogła się rozwijać, aby mieszkańcom żyło się nam wszystkim lepiej, dlatego, że to na pewno 

wpływa na poziom życia mieszkańców w roku 2025. Tak jak Pani Skarbnik wskazywała 

kwotowo największe wydatki są związane z oświatą, ale również jeżeli chodzi o drogi 

zarówno związane wydatki z utrzymaniem bieżącym, ale także inwestycjami. One są także 

pokaźne. Drodzy Państwo, jeszcze raz bardzo serdecznie dziękuję za przyjęcie uchwały 

budżetowej w ciągu roku. Realizacja budżetu będzie ulegała pewnie jeszcze korektom i 

zmianom, czasami na plus, tak jak zgodnie z informacją, którą podałam dzisiaj w 

sprawozdaniu, ta dotacja w wysokości 1 780 000 zł, która będzie przeznaczona na 

modernizację oświetlenia, pewnie zostanie niebawem wprowadzona do budżetu już w nowym 

roku i ona zasili tą kwotę wydatków majątkowych. Czasami będziemy realizowali budżet w 

ten sposób, że trzeba będzie zrezygnować z jakiegoś zadania, co też było w bieżącym roku, 

ale jest to normalne funkcjonowanie gminy. Bardzo serdecznie dziękuję za przyjęcie uchwały. 

Chciałabym również podziękować za przygotowanie dokumentu. Podziękowania składam na 

ręce Pani Skarbnik. Oczywiście składam też podziękowania wszystkim osobom, które 

pracowały nad budżetem, zarówno pracownikom Urzędu. Tutaj podziękowania składam na 

ręce Pani Sekretarz, wszystkim dyrektorom, kierownikom jednostek organizacyjnych, 

również Państwu radnym, bo odbywaliśmy posiedzenia na komisjach. Jeszcze raz dziękuję i 

myślę, że dalsze funkcjonowanie gminy rozpoczniemy odpowiednio z uwagi na to, że mamy 

zapewnioną uchwałę budżetową. Dziękuję.” 

 

 

7. Wystąpienia zaproszonych gości. 

 

W punkcie tym głos pragnął zabrać Radny Rady Powiatu Pan Krzysztof Chmielik mówiąc:  

„Pani przewodnicząca, Pani Wójt, Szanowni Państwo radni, Szanowni Państwo, sołtysi, 

kierownicy jednostek. Najpierw chciałem pogratulować budżetu i tak powiem, historycznie 

jest to 34 budżet już samodzielny samorządu terytorialnego gminy. I tak przez te 34 lata, no 

zawsze ten budżet był uchwalany. Nie było takiej sytuacji, że nie był uchwalony, ale to 

mówię to również chciałbym tutaj podkreślić, że oprócz oczywiście tego decyzyjnego grona, 

jakim jest Rada gminy, zarząd i teraz wójt gminy, bardzo dużą rolę w tym, czy biorą udział 

także i sołectwa, i inne jednostki na te ręce, bo dzięki właśnie nim te budżety uchwalaliśmy i 

będziemy pewnie uchwalać. Także wszystkim państwu za to chciałem serdecznie 

podziękować. 12 grudnia został uchwalony budżet powiatu, również jednomyślnie. Wiele 

inwestycji ma ten budżet. No porównując tak te 60 milionów, to my mamy budżet 282 

miliony. Wydatki są 342 miliony. Deficyt budżetu wiąże się z wydatkami inwestycyjnymi. 

112 milionów na wydatki inwestycyjne. Wiele inwestycji, zadań jest ciągłością poprzednich 

lat, ponieważ pewne zadania, które były planowane, one są dokańczane. W roku przyszłym 

będą dwa nowe zadania, które  doszły.  to droga Osmolice i droga Kowersk- Gałęzów. No to 

już państwo tutaj pewnie o tym wiecie. Jeszcze tylko decyzja KPRM u, czy będzie to 

zatwierdzone. Mam nadzieję, że  będzie także chciałem tutaj w tym miejscu też podziękować 

Pani Wójt, Radzie za uwzględnienie w budżecie pomocy finansowej do budowy drogi 

Osmolice. Wiem, że jest to duże obciążenie. Nie wiem jaka ostateczna będzie kwota, bo to 

dopiero po przetargu. Jeżeli będzie decyzja to chcemy też szybko, żeby przetarg był 

ogłoszony. To zawsze na początku roku te ceny nie są tak wysokie, to może coś się uda 

zmniejszyć. No ale to takie na razie życzenia. Co do Pszczelej Woli. Jest też tutaj ta w 

budżecie rewitalizacja. Mam nadzieję, że po tych perturbacjach, które są, że dojdzie do 

realizacji, ponieważ jest to też kwota około 30 milionów. Natomiast jeśli chodzi o tą drogę, 

Osmolice, Strzyżewice. No były przygotowania co do nakładki tam na niewielki półtora 

kilometra, no ale zmienił się Zarząd Dróg Powiatowych w tej chwili to państwo wiecie, ale to 
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jeszcze powtórzę dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych jest były starosta Paweł Pikula i 

właśnie na sesji był o to pytany tą drogę. Powiedział, że będzie to zrobione w innej 

technologii, oczywiście przy udziale gminy, że w przyszłym roku, ale to mówię, to są też 

słowa, powtarzam pana dyrektora, nie wiem, jaka to technologia, bo nie pytałem, bo to miała 

być nakładka jakaś tam chyba jednowarstwowa. Jeszcze raz gratuluję i dziękuję za 

współpracę. Chciałem w przedświąteczny nastrój złożyć wszystkim Państwu, Radnym, Pani 

Wójt, wszystkim pracownikom, Sołtysom, Kierownikom jednostek, Waszym rodzinom 

najlepsze życzenia bożonarodzeniowe radości i pokoju od narodzonego Chrystusa. Aby ta 

praca Wasza, która jest trudna, ale przynosi też i satysfakcję, była dobrze oceniana, 

wynagradzana i też w formie materialnej, ale nie tylko, Bo człowiekowi oczywiście są 

potrzebne pieniądze, ale też potrzebne jest nieraz dobre słowo, jakieś te dobre relacje, A tu u 

nas to jest tak powiem i dzięki temu te zadania, które są realizowane właśnie dzięki 

współpracy. Mam nadzieję, że będą. Wszystkim jeszcze raz. Wszystkiego najlepszego.” 

 

Przewodnicząca Rady oddała głos Pani Wójt. Szanowni Państwo chciałabym kilka słów 

jeszcze. Według planu jest to ostatnia sesja bieżącego roku. Chciałabym bardzo serdecznie 

podziękować za wszystkie działania, współpracę, za pracę w bieżącym roku. Był to rok 

dynamiczny, związany na początku z wyborami, następnie z pewną organizacją na nowo. 

Funkcjonowania zarządzania gminą, ale bardzo serdecznie chciałabym właśnie za cały rok 

współpracy, działań, podziękować. Dużo wydarzyło się, jeżeli chodzi o inwestycje. Na pewno 

jest to zauważalne i jest poprawa jakości życia, szczególnie jeżeli chodzi o funkcjonowanie 

szkoły w Żabiej Woli, która będzie mogła realizować swoje zadania znacznie lepiej. I to nie 

chodzi tylko o halę sportową, ale również o zabezpieczenie dodatkowych sal lekcyjnych. 

Podsumowanie. Takie inwestycyjne. Na to pewnie jeszcze przyjdzie czas. Nie chciałabym 

tutaj tego omawiać. Chciałam tylko właśnie wspomnieć, że tym wspólnym wysiłkiem, 

wspólnymi działaniami wiele zarówno zadań inwestycyjnych, ale działań w każdej z 

miejscowości w sołectwach miało miejsce. I z tego miejsca za ten wysiłek, ale też i pomysły, 

chęć do działania. Chciałabym wszystkim Państwu serdecznie podziękować Państwu radnym, 

Państwu sołtysom, swoim współpracownikom, pani Sekretarz, pani Skarbnik, oczywiście 

wszystkim dyrektorom i kierownikom jednostek organizacyjnych. Drodzy Państwo, sołtysi 

poczuli się urażeni, że nie zostali wymienieni. Drodzy Państwo, ja wspomniałam o tych 

osobach, które formalnie pracowały nad budżetem merytorycznie. Dlatego, że tak naprawdę 

jeżeli chodzi o formowanie budżetu, to wkład mamy wszyscy, oczywiście państwo, sołtysi w 

zgłaszaniu zadań inwestycyjnych, szczególnie jeżeli chodzi o fundusz sołecki, bo 

zapominacie państwo, że realizujecie fundusz sołecki od kilku lat to też jest pokaźna suma w 

budżecie. Kwota w budżecie w nadchodzącym roku to ponad pół miliona złotych, która jest 

wydatkowana przez sołectwa na rozmaite zadania, czasami inwestycyjne, choć coraz częściej 

również takie bieżące wydatki. I to jest rzeczywiście państwa znaczny udział, ale też i 

zgłaszanie zadań inwestycyjnych czy takich bieżących do wykonania jest państwa udziałem. I 

tutaj chciałabym oczywiście państwu za to podziękować, za tą bieżącą bieżący wkład, ale 

trzeba też zauważyć, że kierunki rozwoju gminy, te potrzeby, one są także sygnalizowane 

przez mieszkańców w zgłaszanych wnioskach, nie tylko na zebraniach sołeckich, ale także 

licznych kontaktach, które następują tutaj w urzędzie, czy też na różnych spotkaniach też 

mieszkańcy. Poprzez czasami również petycje powodują, że pewne kierunki są realizowane. 

Jeżeli mówimy o tym bieżącym roku, to jest chociażby MPK, które dojeżdża do Piotrowic, a 

które zrodziło się poprzez petycje, liczne wnioski mieszkańców, głównie Osmolice 

pierwszych i drugich. Jeszcze raz bardzo serdecznie za ten rok wysiłków i pracy dziękuję 

mieszkańcom, stowarzyszeniom czy wszystkim członkom stowarzyszeń działających na 

terenie gminy Koło Gospodyń Wiejskich, Ochotniczej Straży Pożarnej, jak również Państwu 

tutaj obecnych. Jeszcze raz bardzo, bardzo serdecznie dziękuję za ten rok pracy i oczywiście 
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wszystkim składam najserdeczniejsze świąteczne życzenia. Radosnych, pogodnych, dobrych 

Świąt i wszelkiej obfitości łask w Nowym Roku. Dziękuję bardzo.” 

 

8. Wolne wnioski i informacje. 

 

Nie było 

 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Nie wniesiono 

 

10. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

 

Przewodnicząca Agata Stelmach poinformowała, że na jej ręce nie wpłynęły w ostatnim 

czasie , żadne interpelacje. 

 

11. Zakończenie obrad. 

 

W związku z wyczerpaniem się punktów obrad Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła 

obrady XI Sesji Rady gminy w dniu 17 grudnia 2024 roku i podziękowała za przybycie. 

 

 

  

Przewodniczący 

Rada Gminy Strzyżewice 

Agata Stelmach 

  

 

Przygotował(a): Beata Teter 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


